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Maastricht, 29 november 2024 
 

Betreft: Schriftelijke vragen SP over de situatie bij Pactum en de recente reactie van FNV Jeugd. 
 
 
Geacht college, 

 
Op 19 november jl. heeft de Maastrichtse raad via een Raadsinformatiebrief (RIB) een update 
ontvangen over verschillende casussen binnen de jeugdzorg. Deze brief gaf een overzicht van de 
ontwikkelingen bij organisaties zoals XONAR, VIA Jeugd, de Mutsaersstichting en Pactum. Als SP 
hebben wij herhaaldelijk aandacht gevraagd voor de rol en positie van 'de mens' in deze casussen. 
Helaas valt op dat wij als raadsleden vooral worden geïnformeerd over procedures, processen, 
financiële cijfers, KPI’s en toekomstplannen. Dit lijkt te wijzen op een aanpak die wij als 
'spreadsheetmanagement' zouden omschrijven: top-down veranderingen vanuit een financiële 
invalshoek. 

Hoewel deze informatie belangrijk is, vinden wij het eenzijdig en weinig oog hebben voor de impact 
op mensen: werknemers, ouders en cliënten. Wij zien dit niet terug in de rapportages. Hoe wordt hier 
rekening mee gehouden? Wordt de menselijke kant net zo professioneel en proactief aangepakt als 
de financiële kant? Dat lijkt ons essentieel in een sector die zoveel impact heeft op kwetsbare groepen. 
Hoe zorgen we ervoor dat personeel behouden blijft, gemotiveerd blijft en dat cliënten en ouders 
krijgen waar ze recht op hebben? Het kan niet zo zijn dat financiële en managementfouten, karige 
aanbestedingen en het falen van marktwerking vooral ten koste gaan van de mensen die hier direct 
door worden geraakt. 

Een specifiek voorbeeld dat ons zorgen baart, is de huidige situatie bij Pactum. In de RIB van 19 
november jl. wordt deze situatie in slechts drie regels afgedaan. De bijgevoegde stukken bieden geen 
nieuwe inzichten en missen aandacht voor de sociale en menselijke aspecten, ondanks dat bekend is 
dat er bij Pactum al langer grote problemen zijn, los van de reorganisaties. FNV Jeugdzorg heeft al 
vaak gewaarschuwd voor de onhoudbare en gevaarlijke werksituaties bij Pactum. Dit heeft grote 
impact op personeel, cliënten en ouders, en de situatie lijkt alleen maar te verslechteren door de 
huidige financiële problemen bij de organisatie. 

De brief van de FNV van 15 november jl. maakt duidelijk dat er bij Pactum (Stichting VIGO) veel meer 
aan de hand is dan wat het college aan ons rapporteert. Als raad hebben wij een verantwoordelijkheid 
om hier goed van op de hoogte te zijn. Het is onacceptabel dat wij essentiële informatie via de media 



 
 
 

 
of de FNV moeten vernemen in plaats van via ons college. De FNV heeft Pactum een ultimatum gesteld 
met als deadline 25 november. Hoewel acties voorlopig zijn uitgesteld, blijft de situatie ernstig. De 
raad moet hier wat de SP betreft volledig over worden geïnformeerd. 

Alle betrokken organisaties spelen een cruciale rol in de jeugdzorg en de uitvoering van onze wettelijke 
taken. Dit betekent dat er op veel vlakken verbeteringen nodig zijn. Wat de SP betreft, moet daarbij 
de nadruk liggen op de mensen: de kwetsbare jeugd, ouders, werknemers en anderen die bijdragen 
aan de gezondheid en het welzijn van onze jongeren. 

Deze (opnieuw) zorgelijke gang van zaken heeft bij de SP de volgende vragen doen rijzen: 

1. Waarom bevat de RIB van 19 november jl. slechts drie regels over de situatie bij Pactum, 
terwijl er bekend is dat er sprake is van ernstige problemen op de werkvloer en in de 
zorgverlening? 
 

2. Hoe beoordeelt het college de kritiek van de FNV Jeugdzorg op de werksituatie bij Pactum, en 
waarom is hierover geen uitgebreide toelichting aan de raad gegeven? 
 

3. Hoe waarborgt het college dat de menselijke impact van reorganisaties, zoals de gevolgen 
voor werknemers, ouders en cliënten, structureel wordt meegenomen in beleidsbesluiten 
en rapportages? 
 

4. Worden medewerkers en cliënten actief betrokken bij de verbetertrajecten? Zo ja, hoe? Zo 
nee, waarom niet? 
 

5. Welke verantwoordelijkheid ziet het college voor zichzelf bij het waarborgen van goede 
arbeidsomstandigheden en zorgverlening binnen jeugdzorgorganisaties zoals Pactum? 
 

6. Hoe ziet het college haar rol in het voorkomen dat financiële problemen van organisaties 
leiden tot verslechterde zorg en onhoudbare werkdruk voor personeel? 
 

7. Hoe wil het college in de toekomst voorkomen dat de raad belangrijke informatie over 
situaties zoals bij Pactum moet vernemen via de media of vakbonden in plaats van via de 
officiële informatievoorziening? 
 

8. Is het college bereid om een volledige en actuele stand van zaken te geven over alle 
jeugdzorgorganisaties die momenteel onder de loep liggen, inclusief sociale en menselijke 
aspecten? Zo ja, wanneer mag de raad daarvan een verslag ontvangen? 
 

9. Op welke manier weegt het college de financiële en managementaspecten af tegen de 
sociale en menselijke impact binnen de jeugdzorg? 
 

10. Hoe zorgt het college ervoor dat problemen, zoals slechte aanbestedingen of falende 
marktwerking, niet ten koste gaan van de meest kwetsbaren in onze samenleving? 
 

11. Wat is het actieplan van het college om ervoor te zorgen dat jeugdzorgorganisaties, zoals 
Pactum, structureel verbeteren, zowel op financieel gebied als op het gebied van 
werkomstandigheden en zorgkwaliteit? 
 



 
 
 

 
12. Is het college bereid om hierover in overleg te treden met vakbonden zoals de FNV en 

daarbij de raad actief te betrekken? 
 

13. Wat is de stand van zaken rond het ultimatum dat door de FNV aan Pactum is gesteld, en 
welke stappen heeft het college in de tussentijd gezet om te voorkomen dat acties nodig zijn 
en de situatie escaleert? 
 

14. Hoe gaat het college ervoor zorgen dat de problemen bij Pactum geen verdere negatieve 
gevolgen hebben voor cliënten en werknemers? 

Laatstelijk willen wij u nogmaals met klem verzoeken om meer aandacht te besteden aan de sociale 
en menselijke aspecten van deze problematiek en de raad hierover tijdig en volledig te informeren. 

Hoogachtend, 

Jack van Gelooven Stephanie Blom 
Raadslid SP  Raadslid SP 


